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یک فعال سیاســی اصولگرا تاکید کرد:  مــا امروز بلد 
نیستیم به رقیب سیاسی خودمان احترام بگذاریم. روزنامه  
کیهان احترامی برای رقیب قائل نیست، فقط با فحاشی با 
مخالفین خود حرف می زند. بنابراین ما هنوز به پختگی در 
ادبیات سیاسی نرسیدیم که بخواهیم به گفتمان سیاسی 

برسیم.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده پیشین مجلس 
در گفت وگو با ایلنا، در پاســخ به ســوالی درباره ارزیابی 
صحبت هــای اخیر آقایــان حداد عــادل و علی لاریجانی 
بــا موضوع حوادث اخیر و هشــدارهایی که دادند و اینکه 
خطرهایی که گوشزد شده را تا چه اندازه جدی می بینید، 
گفت: مجموعه دولت خیلی حرف شــنو نبوده، اعتماد به 
نفس بالایــی دارد و به نظر می رســد راه گفتمان با ملت 
را چندان بلد نیســت. برای کسب محبویت فقط از جیب 
مردم خرج می کند. خوب اســت دلسوزان نظام و انقلاب 
مثل آقای لاریجانی که هم فردی جامعه شــناس اســت و 
هم شناختی از جامعه شناسی و نسبت به قوائد حاکمیت 

آشناست نسبت به این مسائل سکوت نکند.
وی افزود: پلیس جایگاه امنیتی در کشور دارد و حافظ 
امنیت کشور اســت اما نباید درگیر کارهایی بشود که آن 
کارها ریشــه فرهنگی دارد و پلیس هم بلد نیست کارهای 
فرهنگی انجام دهد. این ســکوت نکردن جای تقدیر دارد 
و امیدوارم مجموعه دولت بــه حرف و اخطارهای افرادی 
چــون آقای لاریجانی گوش کند. جعفرزاده ایمن آبادی در 
پاســخ به این سوال که هشــدارهای مربوط به دو قطبی 
شدن جامعه چقدر جدی بوده و ساز و کار رفع آن چگونه 
اســت، گفت:  بعد از تشکیل دولت سیزدهم تمایل زیادی 
به دو قطبی شدن جامعه ایجاد شد؛ مثل دو قطبی بانیان 
وضع دیروز و بانیان وضع موجود که این خزعبلات در هیچ 
کتابی نوشته نشده است. عده ای به دنبال آن هستند که از 
آب گل آلــود ماهی بگیرند اما جامعه ای که وحدت در آن 
نباشــد، جامعه خطرناکی می شود. به همین دلیل مسبب 

اتفاقات امروز دولت اســت و بایــد از این دوگانگی پرهیز 
شود. خوب بود که در هفته وحدت، وفاق و همدلی در بین 
اقشــار و احزاب مختلف ایجاد می شد تا بتوانیم از ظرفیت 

شخصیت ها برای حل بحران های فعلی استفاده کنیم.
این نماینده پیشــین مجلس در پاسخ به این سوال که 
تبعات حذف چهره هایی مثــل آقای لاریجانی از مدیریت 
کشــور را چگونه می بینید، گفت: اداره کشور با مهندسی 
خاصی در یک ســال اخیر به دســت آقای رئیسی سپرده 
شــده و الان می بینیــد وضع به گونه ای اســت که حتی 
دوستدارانشــان از اصلاح کشــور و ایجاد وضع اقتصادی 
مناســب ناامید بوده و از الان می گویند حداقل تا دو سال 
دیگــر اتفاق خوبی نمی افتد. وقتی افراد مثبت، دلســوز و 
کاربلد را خانه نشــین می کنیم و بــه آدم های ناکاربلد کار 

می دهیم، نتیجه چیزی می شود که امروز می بینیم.

وی افزود:  با این مسیر، تورم رو به افزایش است، حجم 
نقدینگــی افزایش پیدا کرده و جامعــه روز به روز فقیرتر 
می شــود. بالاخره وضعیت امروز نشــان می دهد که ما از 
ظرفیت های خوب کشور استفاده نکردیم و الان چوب آن 
را می خوریم. اگر ما از نخبگان موجود مانند آقای روحانی، 
مطهری، ظریــف، لاریجانی، جهانگیــری، خاتمی، ناطق 
نوری و غیره اســتفاده می کردیم در وضعیت فعلی مردم 

می توانستند به حرف آن ها گوش کنند تا فضا آرام شود.
جعفرزاده ایمن آبادی در پاســخ به این ســوال که چرا 
مردم اعتمادشــان را به بخشــی از رویه هــای حاکمیت 
از دســت دادند و چه راهی بــرای بازگرداندن این اعتماد 
وجود دارد، گفت: در مورد شکاف جامعه با حاکمیت، آقای 
رئیس جمهور باید دســت پدرانه خودش را به سمت همه 
دراز می کــرد اما آقای رئیس جمهور یک ســال اول دولت 

نشان داد تمایلی به جذب حداکثری مردم و نیروها ندارد 
و به همان حداقلی ها رضایــت داده و به همین دلیل این 
شکاف هر روز زیادتر شده و این ناامیدی و بی اعتمادی در 

جامعه افزایش پیدا کرده است.
این نماینده پیشــین مجلس در پاسخ به این سوال که 
آقــای اژه ای فراخوان گفت گو را مطرح کردند نظر شــما 
درباره این موضوع چیست، گفت:  گفت وگو مکانیسم دارد. 
این گفت وگو باید توســط چه کسی و در کجا انجام شود؟ 
شــما به احزاب راه نمی دهید که حرف های خودشــان را 
مطرح کنند. باید به احزاب قــدرت داد تا آن ها گفت وگو 
کنند. امروز حرف ها متناقض است ما آخر نفهمیدیم باید 
گفت وگــو کنیم یا چوب بخوریم. بنابراین اول باید تکلیف 
این حرف ها مشــخص شــود و بعد مکانیسم گفت وگو را 
طراحی کنیم. جعفرزاده ایمن آبادی در پاسخ به این سوال 
که حاکمیت برای انجام گفت وگو باید چه رفتاری در پیش 
بگیرد و چرا طــرح گفت وگو همواره در شــرایط بحرانی 
مطرح می شــود، گفت: افراد، گروه ها و جناح ها همیشــه 
مورد حمله کانون قدرت قرار دارند. ما امروز بلد نیســتیم 
به رقیب سیاسی خودمان احترام بگذاریم. روزنامه  کیهان 
احترامی برای رقیب قائل نیســت، ادبیات سیاســی ندارد 
فقط با فحاشــی با مخالفان خود حرف می زند. بنابراین ما 
هنوز به پختگی در ادبیات سیاسی نرسیدیم که بخواهیم 

به گفتمان سیاسی برسیم.
وی تصریح کــرد: مجموعه ای در قدرت فکر می کند تا 
ابد در قدرت است و لزومی ندارد گفت وگو کند. بنابراین تا 
زمانی که این مسیر وجود دارد، طرح مسئله گفت وگو یک 
شوخی است. به سیاستی که صدا و سیما در پیش گرفته و 
به امثال رائفی پور و حسن عباسی تریبون می دهد، نشانگر 
این اســت که آن ها نیازی به گفت وگــو نمی بینند و فکر 
می کنند خودشــان قدرت مطلق بوده و همیشه می توانند 
همــه چیز را به روش خودشــان حل کنند در صورتی که 

این طور نیست.

جعفرزادهایمنآبادی:

تازمانیکهصداوسیمابهامثالحسنعباسیتریبونمیدهد
طرحگفتوگویملیشوخیاست

جواد کریمی قدوســی گفت: می خواستند در آتش سوزی 
بزرگ اوین یک جمعی از زندانی ها کشته شوند و مهدی هم با 
آن سوابقش کشته شود و برای جمهوری اسلامی مظلوم چه 
پاپوشــی درست کنند.  به گزارش ایلنا، جواد کریمی قدوسی 
در جمــع خبرنگاران درباره حوادث زنــدان اوین عنوان کرد:  
شــبکه های ضدانقلابِ معاندِ عبری عربی اینترنشنال دو سه 
روز قبل از حادثه زندان اوین اعلام می کند که ممکن اســت 
حادثه ای مشابه سینما رکس آبادان در ایران اتفاق بیفتد یعنی 
در آتش سوزی بزرگی ممکن است جمع زیادی کشته شوند لذا 
بدانید اگر چنین اتفاقی افتاد این کار ایران است و به اصطلاح 
آنها کار رژیم اســت. وی افزود: داستان اوین دقیقا آن چیزی 

که کمیسیون امنیت ملی در میدان تحقیق و تفحص کرده و 
همچنین کمیسیون امور شوراها که امروز به آنجا رفته اند، عین 
همانی است که به اطلاع مردم رسید.  عضو کمیسیون امنیت 
ملی مجلس گفت: در ابتدا، مامور برای سرشماری زندانیان آن 
بند وارد می شــود وقتی در را باز می کند آنها یک نفر را روی 
پتــو می خوابانند و وانمود می کنند که او مریض اســت و نیاز 
بــه اورژانس دارد. درب را باز می کنند که مامور به داخل برود 

اما بلافاصله در را می شکنند و نمی گذارند باز شود و می ریزند 
داخل قسمت دوم.  از آنجا شروع می کنند وارد فضای دیگری 
می شــوند یعنی کاملاً طراحی شده و برنامه ریزی شده در این 
ماجرا اقدام کردند و آن بند به طور کلی از بین می رود.  وی با 
بیان اینکه شاید حدود ۴۰ یا ۵۰ میلیارد تومان خسارت به آن 
بند زده شــده باشد، گفت: ابزار و امکاناتی که آنجا وجود دارد 
از بین رفته است. بسیار مهم آن است که بررسی ها نشان داد 

که دستگاه های امنیتی و شورای امنیت کشور از قبل به همه 
این مراکز مهمی که احتمال داده می شــود التهابی در آنجا به 
وجود بیاید دستورالعمل های خودش را ارسال کرده و تذکرات 
خودشــان را داده اند لذا در اوین هم یگان امنیتی کاملاً  آماده 
بوده و توانسته بسیار خوب این نقشه شوم دشمن را خنثی و 
مهار کند.  کریمی قدوسی خاطرنشان کرد: اتفاقی هم که برای 
۷، ۸ نفر افتاده کاملاً مشخص بوده که چه تعداد بر اثر خفگی 
ناشــی از دود آن آتش ســوزی بزرگ که در انبار ملزومات آن 
کارگاه اتفاق افتاده جان خود را از دست داده اند و آثار بعدی این 
قصه تحلیل و بررسی های امنیتی و اطلاعاتی است که چگونه 
و با چه نقشه هایی و با چه هماهنگی از بیرون آغاز شده است.

یک کارشناس مسائل بین الملل با اشاره به تهدید اتحادیه 
اروپــا به تحریم ایران در حوزه حقوق بشــر گفت: معتقدم 
اتحادیه اروپا به واسطه شکست در مذاکرات هسته ای دیگر 
چندان تمایلی به حفظ میراث خود در برجام و ادامه تعامل 

مثبت با ایران ندارد.
مهدی مطهرنیا در گفت وگو با ایســنا درباره تحریم های 
اخیر کانادا در حوزه مســایل حقوق بشری که شامل افراد 
مسئول سابق و فعلی انتظامی و امنیتی و سیاسی کشورمان 
اســت، گفت: اگر قبلا بین جبهه اصلاح طلب و اصولگرا در 
نگاه به غرب تمایزی دیده می شد اکنون دیگر تمایزی وجود 
ندارد. یکی از نمادهای عینی این مســاله، نشست دانشگاه 
تهران با حضور اســاتید این دانشگاه است که محمد جواد 
ظریف و غلامعلی حداد عادل را در کنار هم به همراه افرادی 
چون ابراهیم متقی و صادق زیباکلام قرار می دهد. از این رو 

غرب هم دیگر تمایز قبلی میان اصولگرا و اطلاح طلب قائل 
نیست. پس باید توجه کرد که تحریم ها متوجه طیف وسیعی 
از فعالان صحنه سیاســی در سیاســت داخلی و خارجی از 

سعید مرتضوی تا محمد جواد ظریف می شود.
این استاد دانشگاه درباره ترکیب افراد مورد تحریم از سوی 
کانادا از ســعید مرتضوی تا محمد جواد ظریف خاطرنشان 
کرد: با توجه به اوضاع داخلی در ایران و فشار جامعه ایرانیان 
در خارج به طور متحدتر بر دولت هایی مثل کانادا و ســابقه 
به جا مانده از اتفاق هواپیمایــی اوکراینی در نگاه کانادا به 
ایران، این رفتار می تواند دارای معنای خاص خود در جهت 
یادآوری حوادث گذشته در دولت های اصلاح طلب و اصولگرا 
باشد. وی با بیان اینکه اتحادیه اروپا هم از این مدل تبعیت 
می کند اگر چه تحفظ هایی دارد، گفت: اتحادیه اساســا در 
چارچوب نوعی اصطکاک با واشــنگتن و در رقابت با غرب 

همواره می خواسته به ایران نزدیک باشد و انگلیس این تلاش 
را در گفت وگوهای سازنده با ایران داشته است هر چند که 
آلمان اجرای آن را در زمان وزارت خارجه یوشــکا فیشر به 
عهده گرفت. با توجه به واگرایی انگلستان از اتحادیه اروپا و 
نزدیک شــدن آن به سیاست های آمریکا در قبال ایران و با 
توجه به روند مسایل ایران به ویژه پرونده هسته ای با آمریکا 

در جهت اعمال فشار بیشتر به تهران همراهی می کنند.
این استاد دانشگاه تصریح کرد: معتقدم اتحادیه اروپا به 
واسطه شکست در مذاکرات هسته ای دیگر چندان تمایلی 
به حفظ میراث خود در برجام و ادامه تعامل مثبت با ایران 
نــدارد. اتحادیه اروپا می داند که بر اســاس تجربه زیســته 
شده اش در سال های اخیر با وجود اینکه سعی کرد با گسیل 
داشــتن هیات های نمایندگی وسیع به تهران بعد از برجام 
وارد تعامل گسترده با ایران شود اما محقق نشد دیگر چندان 

تلاشــی به خرج ندهد. در هر حال با خروج آمریکا از برجام 
خواست های اروپا از برجام محقق نشد و اکنون آنها با وجود 
مقاومتی که در این سال ها داشتند احتمالا دوباره وارد چرخه 

تحریم ایران به بهانه های حقوق بشری و هسته ای شوند.
مطهرنیا در پاســخ بــه اینکه برخی معتقدنــد روابط و 
تعامل های اروپا و ایران احتمــالا در آینده نزدیک پیچیده 
و تنش زا خواهد شد، گفت: هر چه کشور یا کشورهایی در 
محدوده وسیع کفر یعنی آمریکا قرار گیرد، میزان مخالفت 
و دشمنی ایران با آنها بیشتر است. طبیعی است که اتحادیه 
اروپا با این ســطح از همکاری و هماهنگی با آمریکا در این 
کفه قرار گیرد. اتحادیه اروپا با توجه به نزدیکی روابط از این 
مســاله مستثنی نیســت و اروپایی ها این معنا را آزمودند و 
اکنون در نظام بین الملل اروپایی ها مسیر آینده شان در این 

ارتباط مسیر سخت و هزینه آوری خواهد بود.

رئیس قوه قضائیه در نشست هیئت عمومی دیوان عالی 
کشور شرکت کرد.

به گزارش قوه قضائیه، محســنی اژه ای سه شــنبه )۲۶ 
مهر( برای دومین بار طی یکســال اخیر در نشست هیئت 
عمومی دیوان عالی کشور حضور یافت و به مدت ۴ ساعت 
از نزدیــک در جریان تبادل نظرات ۱۲۷ نفر از قضات این 
دیوان در باب صدور رأی وحدت رویه پیرامون موضوع فنی 
»نقش مقامات دادســتانی در درخواست اعاده دادرسی« 
قرار گرفت و پس از آنکه در این خصوص رأی گیری انجام 
شــد، ضمن اعلام این نکته که رئیس قــوه قضائیه دارای 
حق رأی در دیوان عالی نیســت، نقطه نظرات تخصصی و 
کاربردی خود را در رابطه با دستورکار نشست امروز هیئت 

عمومی دیوان عالی بیان کرد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با بیان اینکه مقام هایی نظیر 
رئیس دیوان عالی و دادستان کل، جایگاه هایی مهم و رفیع 
در قانــون و اذهان مردم دارند، اظهار کرد: با عنایت به این 
موضوع و همچنین ســوابق قضایی و مدیریتی قابل توجه 
قضات دیوان عالی کشــور، برای حفظ جایگاه رفیع دیوان 
عالی و ارتقاء آن، هم رئیس قوه قضائیه و هم مســئولان و 
قضات این دیوان دارای وظایف و مســئولیت هایی خطیر و 

مهم هستند.
رئیس دســتگاه قضا ضمن اشــاره به اصل ۱۶۱ قانون 
اساسی ناظر بر مسئولیت های دیوان عالی کشور در نظارت 
بر اجرای صحیح قوانیــن در محاکم و ایجاد وحدت رویه 
قضایی، گفت: انجام آسیب شناســی های متقن و مســتمر 

پیرامون مفادی از قوانین که تفاسیر در باب آنها سبب ورود 
حجم معتنابهی از پرونده ها به دیوان عالی کشور می شود، 

موضوع بسیار قابل توجه و مهمی است.
محسنی اژه ای با اشــاره به ضرورت اولویت بندی برای 
رفع نواقص و کاســتی ها در بخش های مختلف دســتگاه 
قضایی گفت: همیشــه باور و اعتقاد من این بوده است که 
باید بررســی و رفع نقاط ضعــف و نقصان ها را از مجموعه 
خودمان شروع کنیم؛ بر همین اساس از شما قضات دیوان 
عالی کشور که صاحب تجارب ارزنده در امر قضا می باشید 
و در زمره فرهیختگان محسوب می شوید می خواهم که در 
امر خطیر بررســی و رفع نقاط ضعف کمک کار مسئولان 
قضایی باشید. رئیس قوه قضائیه با اشاره به اهمیت نوع نگاه 
و دیدگاه عموم  مردم به دستگاه قضایی بیان داشت: بعضاً 
مردم و حتی برخی مسئولان و خواص در خصوص زحمات 
و خدمــات همکاران قضایی ما و ســختی کار آنها و حجم 
بالای پرونده ها بی اطلاع هستند و همین عدم اطلاع سبب 
می شود دیدگاهی دور از واقعیت به مجموعه قضایی داشته 
باشند لذا ضرورت دارد ما بیش از پیش به تبیین خدمات 

و سختی  کار همکاران قضایی خود بپردازیم.
پیش از ســخنان رئیــس قوه قضائیه، حجت الاســلام 
والمســلمین مرتضوی مقدم رئیس دیوان عالی کشور در 
سخنانی اظهار کرد: حجت الاســلام والمسلمین محسنی 
اژه ای طی یک ســال و ســه ماه ســپری شــده از دوران 
مسئولیت شــان در جایگاه ریاســت قوه قضائیه، نسبت به 
دیوان عالی کشــور و حضور در میان نخبــگان قضایی و 

علمی این دیوان اهتمام ویژه ای داشته اند و طی این مدت 
دو مرتبه در جلســات هیئت عمومی دیوان عالی کشــور 
شرکت کرده اند. رئیس دیوان عالی کشور یکی از معضلات 
و مشــکلات اساسی در این دیوان را ورودی زیاد پرونده ها 
طی چند سال اخیر عنوان کرد و گفت: دیوان عالی کشور 
مرجعی است که باید در خصوص مسائل کلان قضایی رای 

بدهد.
مرتضوی مقدم با بیــان اینکه در زمینه کاهش ورودی 
پرونده ها به دیوان عالی کشــور راهکاری جز اصلاح برخی 
مقــررات قانونی وجود ندارد، عنوان کرد: ما در دیوان عالی 
کشــور پیشــنهادات خود را مبنی بر اصلاح برخی از مواد 
قانون آیین دادرســی ارائــه داده  و امیدواریم که معاونت 
حقوقی قوه قضائیه روند اصلاحــات این مواد قانونی را به 

نحو احسن و در اسرع وقت به پیش ببرد.
وی همچنین از گــردآوری و چاپ مجموعه ای از تمام 
آراء وحدت رویه تاریخ دیوان عالی کشور خبر داد و گفت: 
کار مثبتی که اخیرا در هیئت عمومی دیوان عالی کشــور 
انجام شــد، جمع آوری و چاپ یــک مجموعه از تمام آراء 
وحدت رویه تاریــخ این دیوان اعــم از حقوقی و کیفری 
بود که این مجموعه می تواند برای قضات سراســر کشــور 
بسیار مفید باشــد. رئیس دیوان عالی کشور با بیان اینکه 
این دیوان برای رسیدگی به پرونده های مفاسد اقتصادی، 
امنیتی و برخی موضوعات دیگر، شــعب ویژه ای را در نظر 
گرفته  است، تصریح کرد: با توجه به ورودی و حجم بالای 
پرونده ها در دیوان عالی کشــور، کلیه کارکنان این دیوان 

اعم از قضات و کارمندان اداری، همکاری بســیار خوب و 
صمیمانه ای را در راستای رسیدگی به پرونده ها و مختومه 
کردن آنها داشته اند. مرتضوی مقدم همچنین خاطرنشان 
کــرد: مجموعه دیوان عالی کشــور و قضــات این دیوان، 
حمایت کامل خود را از مواضع قاطعانه رئیس قوه قضائیه 
در ایجاد امنیت در کشــور، مبارزه با مفاســد اقتصادی و 

اصلاح امور، اعلام می کنند.
منتظری دادستان کل کشور نیز ضمن ارائه توضیحاتی 
پیرامون موضوع جلســه هیئت عمومی دیوان عالی کشور 
در باب اینکه »درخواســت اعاده دادرسی قائم به شخص 
دادســتان اســت یا خیر«، به حجم کار سنگین در دیوان 
عالی اشــاره کرد و با تقدیــر از قضــات و کارمندان این 
مجموعه، بیان داشــت: چنانچه ما امــروز در عرصه امور 
قضایی و حقوقی به صــورت جهادگونه عمل نکنیم، قطعا 
کارها بر زمین خواهد ماند. در جریان نشست دیروز هیئت 
عمومی دیوان عالی کشــور، ۱۲۷ تن از قضات این دیوان 
حضور داشــتند و تعدادی از قضــات در حضور رئیس قوه 
قضائیه به بیان نقطه نظرات و دیدگاه های خود پرداختند.

در این نشست، همچنین تعدادی از قضات دیوان عالی 
کشور در حضور حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
به بحث و بررسی پیرامون این موضوع که »درخواست اعاده 
دادرسی قائم به شخص دادستان است یا خیر« پرداختند.

در پایان این مراســم با حضور رئیس قوه قضائیه آیین 
رونمایی از مجموعه مدون کلیــه آراء وحدت رویه هیئت 

عمومی دیوان عالی کشور انجام شد.

نمایندگان مردم سنندج در مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه نباید کتمان کرد که 
حاکمیت در بخش توســعه اقتصادی و احداث 
زیرســاخت ها بدهکار مردم کردســتان است، 
گفت: اغتشاشات محکوم است اما بی توجهی به 

مطالبات کردها محکوم تر است.
به گزارش ایســنا، ســید مهدی فرشادان 
نماینده ســنندج، دیواندره و کامیاران و عضو 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس در جلسه 
روز سه شــنبه ۲۶ مهر ۱۴۰۱ مجلس شورای 
اســلامی در تذکری شــفاهی گفت: به دنبال 
حوادث اخیر کشــور در چنیــن نقطه عطفی، 
رهبر معظم انقلاب فرمودند که قوم کرد یکی از 
پیشرفته ترین اقوام ایرانی و علاقمند به میهن، 

اسلام و نظام هستند.
وی افزود: چه کســانی مخاطب این سخن 

هســتند، فقط کردها مســئولین کشــوری و 
لشــکری و یا افکار عمومی؟ بدون تردید این 
تعبیر در نــوع خود حامل پیام مهم خطاب به 
ملت ایران و مسئولان نظام است. رهبری با این 
تعبیر به موقع به درستی تایید کردند که روح 
تمدن پیشــرفته ی کردها هرگز با اغتشاشات 
همســو هماهنگ نیســت و به حق کردها در 

طول تاریخ آشوبگر نبوده و نیستند.
این نماینــده مجلس تاکید کــرد: اما باید 
آسیب شناسی کرد چرا در روزهای اخیر بخشی 
از جامعه و فرزندان ملــت را التهاب و ناآرامی 
دربرگرفــت؛ عده ای مخالف و معاندین، آب به 
آسیاب دشمنان نظام و انقلاب ریختند و برخی 
نیز درصدد برآمدند که جامعه را دوقطبی کنند؛ 

اینجا بود که رهبر انقلاب همزمان با اعتراضات 
و اغتشاشات از کردها به عنوان پیشرفته ترین 
مردمان ایران اسلامی یاد می کند؛ این موضوع 
نیازمند واکاوی جدی و تحلیل جامعه شناسانه 

است.
فرشــادان اظهار کــرد: تحلیــل رهبری و 
شــناخت ایشــان از کردها باید فصل الخطاب 
و نقشــه راه دولت مــردان و مدیران ارشــد و 
دســتگاه های فرهنگی، اجرایی و سیاسی قرار 
بگیــرد؛ چراکه در ۴۳ ســال گذشــته از عمر 
انقلاب این کردها بودند که حماســه ســازان 
مرزداری و مرزبانی بودند. در جنگ هشت ساله 
دفاع مقدس کردها کم  هزینه ندادند؛ در تمام 
انتخابات ها و مناسبت ها و ایام در کشور کردها 

پای ثابت همکاری و همراهی نظام بودند.
وی با تاکیــد بر اینکه نبایــد کتمان کرد 
که حاکمیــت در بخش توســعه اقتصادی و 
احداث زیرســاخت ها بدهکار مردم کردستان 
است، گفت: اغتشاشــات محکوم است اما بی 
توجهــی به مطالبات کردها محکوم تر اســت؛ 
بارها از تریبون مجلس و رســانه ها فریاد زده ام 
که کردســتان نیازمند تبعیض مثبت است و 
این استان بیکارترین اســتان کشور است و با 
ضعف زیرســاخت هایی نظیر را بین شــهری 
و راه روســتایی و راه آهن مواجه است و از به 
حاشــیه راندن نخبگان و تحصیلکردگان کرد 
و اهل ســنت در سطوح اســتانی و ملی انتقاد 
کرده ام؛ چراکه معتقدم  شــکل گیری گفتمان 

توسعه محور میان مردم کردستان و حاکمیت 
بخشی از مطالبات مردم استان است. نماینده 
مردم ســنندج در مجلس همچنین خواستار 
چشم پوشی از اشتباه جوانانی که مرتکب جرم 
شــده اند و همچنین باز کردن باب گفت وگو با 
منتقدان از سوی قوه قضائیه شد و عنوان کرد: 
به عنوان نماینده کردســتان از دستگاه قضا و 
نهادها مرتبط در اســتان کردستان درخواست 
می نمایم جهت رفع نگرانی و اضطراب والدین 
نسبت به آزادی فرزندان آنها که مرتکب اشتباه 
شده اند و پشیمان هستند اقدام نمایند؛ چرا که 
این گفته رهبر معظم انقلاب حکم یک ســند 
بالادستی را دارد که فرموده اند همه یک حکم 
ندارند بلکه جوانان و نوجوانانی هستند که بر اثر 
هیجانات ناشی از ملاحظه یک برنامه تلویزیونی 

به خیابان ها می آیند.
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روسیهجایگاهتعیینکنندهایدرمذاکراتندارد
یک کارشناس مسائل روسیه گفت: اظهارات مذاکره کننده ارشد روسیه در 
مورد زمان ازســرگیری گفت وگو ها برای مثبت نگاه داشــتن فضا مطرح شده 
است اما این در حالی است که روسیه دیگر جایگاه تعیین کننده ای در مذاکرات 

ندارد.
حسن بهشتی پور در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در ارزیابی فضای شکل گرفته 
در روابــط ایران با اروپا و ایالات متحده در پی تحولات داخلی ایران و تاثیر آن 
بر امکان از ســرگیری مذاکرات وین و در پاســخ به این سوال که در زمانی که 
مقامات آمریکایی مطرح می کنند که در حال حاضر موضوع احیای برجام دیگر 
در دستور کار این کشــور قرار ندارد، هدف مذاکره کننده ارشد روسیه از بیان 
اینکه مذاکرات در نیمه دوم نوامبر که زمان پایان انتخابات کنگره آمریکاســت 
از سرگرفته می شود چیســت، گفت: انتخابات آمریکا تاثیر مستقیمی بر روی 
روند مذاکرات احیای برجام ندارد و نتیجه آن هرچه باشد تاثیر قابل توجهی بر 
موضوع مذاکرات نخواهد داشت؛ دو فرض بیشتر در این انتخابات مطرح نیست 
به این معنا که یــا جمهوری خواهان و یا دموکرات ها پیروز خواهند شــد. در 
صورت پیروزی جمهوری خواهان و به دست آوردن اکثریت کنگره توسط آن ها، 
فشار بیشتری بر کاخ سفید وارد خواهد شد تا امتیازات بیشتری را در مذاکرات 
درخواست کند. سناریوی دوم پیروزی دموکرات ها خواهد بود تا اکثریت خود 
را حفظ کنند که در آن صورت واشنگتن دست بازتری برای حضور در مذاکرات 
خواهد داشت اما این انتخابات مانند انتخابات ریاست جمهوری نیست که اساسا 

سیاست مذاکره برای احیای برجام تحت تاثیر قرار بگیرد.
وی ادامه داد: امروز دلیل اصلی تعلل آمریکا برای ازســرگیری مذاکرات این 
است که منتظر هستند تا سرنوشــت تحولات داخلی ایران مشخص شود و با 
به کار گیری سیاست صبر و حوصله به دنبال بیشترین بهره برداری از تحولات 

داخلی ایران هستند.
بهشتی پور افزود: در خصوص اظهارات مذاکره کننده ارشد روسیه و سیاست 
کرملین در موضوع مذاکرات احیای برجام نیز واقعیت این اســت که روســیه 
دیگــر جایگاه تعیین کننده ای در مذاکرات نــدارد و احتمالا می خواهد فضا را 
مثبت نگاه داشته و امیدواری بدهد که مذاکرات با شکست مواجه نشده است. 
مسکو همچنین علیرغم آنچه در واقعیت وجود دارد، می خواهد نشان دهد که 

همچنان در مذاکرات و روند احیای برجام تعیین کننده است.
وی افزود: امروز تنها تهران و واشــنگتن نقش تعیین کننده در نجات توافق 
هسته ای ایفا می کنند و روسیه، چین و حتی اتحادیه اروپا و تروئیکای اروپایی 
تسهیلگر هستند. پس اینکه گفته شود مذاکرات در آبان ماه از سرگرفته خواهد 
شــد، مبنی بر حدس این موضوع اســت که دو طرف ایــران و  آمریکا پس از 

انتخابات کنگره آماده از سرگیری مذاکرات خواهند بود.

گزارشهادربارهانفجارمینیافرارافراداززندان
اوینصحیحنیست

ســخنگوی کمیسیون اصل نود با اشاره به جلسه این کمیسیون با دادستان 
کل کشــور گفت: شواهد و بررسی های دقیق نشان می دهد هیچ کسی در شب 
واقعه زندان اوین بر اثر انفجار مین آســیبی ندیده و اساسا کسی موفق به فرار 
از زندان نشــده است تا روی مین برود. صداهای انفجار شنیده شده مربوط به 
اقدامات امنیتی و حفاظتی پلیس بوده است و در نتیجه گزارشاتی در خصوص 

انفجار مین و یا فرار افراد از زندان به هیچ وجه صحیح نیست.
به گزارش ایســنا، علی خضریان در توضیح نشســت اعضای کمیسیون با 
دادســتان کل کشــور اظهار کرد: در این جلســه طبق روال همکاری مستمر 
کمیسیون اصل نودم قانون اساسی و دستگاه قضایی موضوع پرونده های ارجاع 
شده به شعب ویژه جهت برخورد قضایی با متخلفین مورد رسیدگی و پیگیری 

قرار گرفت تا با همکاری دادستان در جهت احقاق حقوق عامه اقدام شود.
وی با اشــاره به گزارش دادســتان کل کشــور در مــورد آخرین وضعیت 
بازداشتی های حوادث و اغتشاشات اخیر کشور نیز گفت: با توجه به دستورالعمل 
ابلاغی از ســوی دادستان کل به دادســتانی های استان ها، گزارشی به اعضای 
کمیســیون ارائه شد و نشــان دهنده تدابیر خاص قوه قضائیه و دادستانی کل 
کشور مبنی بر برخورد مثبت و رئوفانه با کسانی است که فاقد سوابق و با سن 
پایین بوده و فریب خورده بودند و همچنین لزوم برخورد جدی با سرشــاخه ها 

و افرادی که دارای سوابق سوء در حوزه های امنیتی بود.
خضریــان ادامه داد: همچنین اعضای کمیســیون بر لــزوم برخورد جدی 
با کســانی که به امــوال عمومی و اموال مردم آســیب می زنند، تأکید کردند 
و خواســتار برخورد قانونی با آســیب زنندگان به اموال عمومی، بیت  المال و 
سرمایه های مردم شدند و تأکید کردند که لازم است جرائم نقدی برای کسانی 
که به اینگونه اعمال دســت می زنند پیش بینی شود تا هزینه  اینگونه اقدامات 

بر بیت المال وارد نشود.
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس افزود: در این جلسه همچنین گزارشی 
از سوی دادستان کل کشور در خصوص اتفاق زندان اوین به سمع و نظر اعضای 
کمیســیون رسید و با توجه به بررسی مستندات، اقدام صورت گرفته از داخل 
خود زندان و به صورت برنامه ریزی شده و از قبل طراحی شده رخ داده است.

رئیس کمیته سیاســی، نظامی و امنیتی کمیسیون اصل نود تأکید کرد: با 
عنایت به گزارش دادستان که حکایت از این دارد که موضوع از پیش طراحی 
شده بوده، لذا لازم است برای روشن شدن ابعاد کامل این خرابکاری، مقرر شد 
دســتگاه های امنیتی روی این پرونده اقدامات لازم جهت شناسایی ریشه های 
این اقــدام صورت پذیرد. ضمن اینکه در حال حاضر بخشــی از عوامل اصلی 

شناسایی شده اند و شرایط تحت کنترل است.
نماینده تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس در خصوص 
موضوعات مطرح شده در رســانه ها مبنی بر برنامه ریزی برای سوء قصد علیه 
برخی افراد حاضر در زندان اوین گفت: برنامه ریزی برای کشته ســازی و فراری 
دادن تعــدادی از افراد از زندان اوین صورت گرفته بــود اما هیچ کدام از این 
اهداف با اشــراف دســتگاه قضایی محقق نشده و با توجه به آمادگی اطلاعاتی 
و امنیتی و با اقدام به موقع دســتگاه قضایی، افراد شاخص به مدت کوتاهی به 
مرخصی رفته و یا تمدید مرخصی شــده بودند تا با عدم حضورشان در زندان، 
زمینه برخی کشته سازی ها و سوء استفاده های جریانات معاند پیش نیاید. لذا 
اساســا افراد مورد اشاره در رسانه ها در زندان حضور نداشتند تا فضا برای سوء 

قصد به جان آنها در خلال اتفاق زندان اوین ایجاد شود.

صدورکیفرخواستپروندهقتل۱۰نفردررفسنجان
توسطتبعهافغان

رئیس کل دادگستری استان کرمان از صدور کیفرخواست پرونده قتل ۱۰ 
نفر در شهرستان رفسنجان توسط یکی از اتباع بیگانه خبر داد و گفت: این فرد 
در عصر روز تاســوعا به وسیله چاقو ۴ فرد ایرانی و ۶ نفر از اتباع افغانستانی را 

کشته و متواری شده بود.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی ۲۶ مهرماه در تشریح این خبر افزود: متهم 
این پرونده در حین فرار در روســتای اســد آباد از توابع انار  اقدام به خودزنی 
کرده بود که با ورود به موقع نیروهای پلیس و اورژانس، دستگیر و جهت درمان 

به مراکز درمانی منتقل شد.
وی بیــان کرد: متهم ایــن پرونده پس از بهبودی نســبی با حضور در نزد 
بازپرس ویژه قتل شهرســتان رفسنجان درباره ارتکاب ۱۰ فقره قتل عمدی با 
ســلاح سرد، محاربه از طریق کشیدن سلاح به قصد جان که منتهی به ناامنی 

محل شده و اقامت غیرمجاز تفهیم اتهام شده است.
حمیدی با اشــاره به اقرار متهم بــه ارتکاب جرائم یاد شــده، تاکید کرد: 

کیفرخواست این پرونده صادر و به دادگاه ارسال شده است.

قوهقضائیه:
ادعایصدایآمریکاکذباست

مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام کرد: صدای آمریکا رسانه سازمان سیا و برخی 
رسانه های دیگر معاند امروز در مطلبی با اعلام هویت و نام یکی از کشته شدگان 
آتش ســوزی در زندان اوین )حســین -ج( اعلام کرد او از بازداشت شــدگان 

اغتشاشات اخیر در تهران  بوده است.
در همین زمینه مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد: فرد اعلام شــده جزو 
فوتی ها به دلیل استنشــاق دود ناشــی از اقدام محکومان سارق در آتش زدن 
کارگاه خیاطی زندان اوین اســت؛ اما ادعای صدای آمریکا کذب محض است 
و اصولا تاریخ بازداشــت متوفی ۱۹ تیر ۱۴۰۱ اســت یعنــی چند ماه قبل از 
اغتشاشات اخیر و از آن تاریخ تا روز آتش سوزی بدون مرخصی در زندان بوده 
است. وی سابقه دار با سرقت های متعدد و دارای ۲ سابقه قبلی محکومیت به 

جرم سرقت هم بوده است.
آخرین اتهام او سرقت گوشی تلفن همراه با چاقو از خانم ها می باشد.

اخبار کوتاه


